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MOTION TILL SVENSKA FRIIDROTTSFÖRBUNDETS ÅRSMÖTE 2009 
 
Återremiss av SFIF:s förslag om enhetliga och demokratiska avgifter 
och sanktioner 
 
Västerbottens Friidrottsförbund föreslår  
 
att  Svenska Friidrottsförbundets ”Remissförslag Friidrott för 2010- 

talet del 3. Enhetliga och demokratiska avgifter och sanktioner” 
återremitteras till Förbundsstyrelsen och att ett nytt 
genomarbetat förslag tas fram för remiss inför Förbundsmötet 
2010.  Vi förstår inte varför ett förslag med så många oklara 
punkter måste stressas fram och beslut tas redan 2009.   
 

Motivering: 
I SFIF:s remissförslag framgår helt riktigt att SDF inte har rätt att ta ut medlemsavgifter av anslutna 
föreningar eftersom de formellt sett endast är medlemmar i Svenska Friidrottsförbundet. SDF har 
däremot i enlighet med stagarna rätt att ta ut årsavgifter, beslutade av föreningarna på distriktets 
årsmöte, som en del av finansieringen av SDF:s verksamheter beslutad på årsmötet, Sådana 
årsavgifter har Västerbottens Friidrottsförbund helt stadgeenligt tagit ut sedan bildandet 1956.  
 
Svenska Fotbollsförbundet skall enligt uppgift motionera till Riksidrottsmötet (RIM) våren 2009 om 
klargörande och ev. beslut vad avser just SDF:s roll i denna fråga. Det är i högsta grad rimligt att 
Svensk Friidrott väntar med att fastställa regelverket vad gäller medlemsavgifter (dvs. årsavgifter) 
innan RIM sagt sitt. 
 
I övrigt kan vår uppfattning sammanfattas i följande tre punkter och slutord: 
 
1) Sanktionsavgifter för centralt sanktionerade tävlingar (arena, stafetter, långlopp) ger varje år 
Västerbottens Friidrottsförbund en inkomst på ca 55 000 kronor. År 2008 var det totalt sex tävlingar 
(fyra långlopp och två arenatävlingar). Västerbottens Friidrottsförbund tar ut en sanktionsavgift för 
centralt sanktionerad långlopp på fem procent av anmälningsavgifterna. Om Svenska 
Friidrottsförbundet skall ta över administrationen och sanktionsavgifterna för dessa centrala tävlingar 
måste SDF (Västerbottens Friidrottsförbund) få minst samma inkomster från SFIF (ca 55 000 kronor i 
icke öronmärkta pengar). Vilka garantier har vi för detta? 
 
Vi anser att ett bättre alternativ är att det även i fortsättningen tas ut sanktionsavgift till SDF på 
anmälningsavgifterna för de centralt sanktionerade långloppen men det kan vara bra att det är samma 
procentsats i hela Sverige (t ex fem procent till SDF). Att en blygsam del av inkomsterna för de stora 
långloppen går tillbaka till friidrotten (ungdomsfriidrotten i första hand) anser vi i högsta grad rimligt.    
   



 2) Sanktionsavgifter för distriktssanktionerade tävlingar ger varje år Västerbottens Friidrottsförbund en 
inkomst på ca 10 000 kronor. År 2008 var det totalt ca 100 tävlingar utomhus och inomhus.  
Sanktionsavgifterna är mycket blygsamma: inga avgifter för arenatävlingar och 300-500 kronor för 
långlopp (upp till 200 deltagare). Dessutom tar vi inte ut någon sanktionsavgift alls för långlopp med 
mycket låga eller inga anmälningsavgifter alls. Beslut om allt detta tas av föreningarna vid 
Västerbottens Friidrottsförbunds Planeringskonferens i december och årsmöte i februari.   
 
Västerbottens Friidrottsförbund kräver att även i fortsättningen få hantera administrationen av 
distriktssanktionerade tävlingar, såväl beviljandet av sanktioner, sanktionsavgifternas storlek som 
tävlingsdatum. Föreningarna vid VFIF:s Planeringskonferens den 6 december 2008 ansåg att SFIF:s 
förslag kännetecknas av ett ”uppifrån och ned perspektiv”. Att VFIF inte längre skulle bestämma över 
och administrera tävlingssanktioner för våra ca 100 distriktssanktionerade tävlingar ansåg man skulle 
innebära administrativt kaos.  Alla de kontakter som etablerats mellan föreningar och VFIF ansåg 
föreningsrepresentanterna vara en absolut nödvändighet för att tävlingsbiten i Västerbotten skall 
fungera.  
 
3) Årsavgiften till Västerbottens Friidrottsförbund ger varje år en inkomst på 15 000 kronor (d.v.s. 50 
föreningar som betalar 300 kronor var).  Att Västerbottens friidrottsföreningar i fortsättningen skulle 
betala en medlemsavgift till förbundet på minst 2000 kronor har mött skarpa protester från 
föreningarna. Att ytterligare brandskatta föreningarna (en avgiftshöjning med drygt 500 kronor per år 
för flertalet föreningar i länet) ställer föreningarna inte upp på. Den vanliga meningen är att man gärna 
betalar en årsavgift på 300 kronor till VFIF men inte 2000 kronor till Svenska Friidrottsförbundet. Om 
förslaget går igenom riskerar Västerbotten att förlora åtminstone ett tiotal föreningar.  
 
Slutord 
Om Svenska Friidrottsförbundet trots allt skulle ta över administrationen av medlemsavgifter och 
sanktionsavgifter för centrala tävlingar måste SDF (Västerbottens Friidrottsförbund) få igen minst 
samma summa från SFIF (ca 55 000 kronor för centrala sanktioner och 15 000 för årsavgifter, totalt 
70 000 kronor i icke öronmärkta pengar). Vad har vi för garantier för detta? 
 
Vad gäller våra 100 distriktssanktionerade tävlingar kräver vi att SDF även fortsatt har ansvaret, allt 
annat skulle innebära administrativt kaos (se ovan). Det blir svårt att få fram någon tävlingsansvarig på 
distriktsnivå med den nya ordning som SFIF verkar förorda. 
 
Slutligen några ord om ”icke öronmärkta pengar”. Under senare år har VFIF fått in 90 000 – 110 000 
kronor årligen i icke öronmärkta kronor. Det är förutom årsavgifter och tävlingssanktioner även anslag 
från DF (Västerbottens Idrottsförbund) på ca 25 000 kronor och vissa år även sponsorpengar (senast 
20 000 kronor år 2007). Dessa pengar är absolut nödvändiga för att klara våra fasta kostnader på ca 
90 000 kronor per år (tävlingskalender, årsberättelse, hemsida, telefon, porto, fotokopior, 
Planeringskonferens, årsmöte, Grand Prix i långlöpning, lokalhyror, ungdomslänsmatch osv.). VFIF 
har ingen anställd personal utan allt arbete sker idéellt.  
 
För övrigt jagar vi ständigt sponsorer (även med s.k. professionell hjälp) men marknaden här uppe i 
norr verkar mättad.   
 
 
Umeå den 25 december 2008 
 
 
 
Ivar Söderlind 
Ordförande 


